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Ce amenzi riști dacă arunci
gunoaiele pe străzile Constanței

Echipele autorităților locale care asigură
curățenia împreună cu reprezentanții societății
de salubrizare au igienizat astăzi bulevardul
Mamaia, strada Traian, bulevardul 1 Mai,
strada Brizei, strada Termele Romane,
bulevardul I.C. Brătianu, strada Vasile
Canarache și strada Sarmisegetuza. Angajații
Serviciului Igienă Publică din cadrul Primăriei
Municipiului Constanța desfășoară permanent
acțiuni de salubrizare a aleilor din parcuri, a
promenadelor și a străzilor. „Facem, din nou,
apel la constănțeni să nu mai arunce
gunoaie/resturi menajere la întâmplare.
Persoanele surprinse că aruncă deșeuri pe
spațiul public vor fi sancționate cu amenzi
cuprinse între 400 și 800 de lei”, precizează
reprezentanții Primăriei Constanța, într-un
comunicat de presă.

Primăria desenează zebre 
pe șosele

Primăria Constanța, prin S.C. Confort
Urban SRL, continuă să refacă marcajele
rutiere din oraș. Astfel, angajații
administratorului tramei stradale au retrasat,
în noaptea de luni spre marți, treceri de
pietoni și marcaje longitudinale în stațiunea
Mamaia, în stațiile de autobuz și de taxi și pe
bulevardul Aurel Vlaicu. Totodată, s-a
intervenit și în zona sensului giratoriu de la
Pescărie, iar pe strada Poporului, între
bulevardul Tomis și strada Ion Lahovari și pe
strada Baba Novac continuă lucrările de
reabilitare a trotuarelor.

Pe scurt.

Senatorul social-democrat
Ștefan Mihu a adresat o
interpelare către Ministerul

Sănătății și cel al Transporturilor prin
care cere adoptarea unor măsuri
legislativ-fiscale în sprijinul Spitalului
Clinic CF Constanța. O redăm
integral în rândurile ce urmează.

„După cum este cunoscut,
Spitalul Clinic CF Constanța este o
instituție de sănătate publică în
subordinea Ministerului
Transporturilor, finanțarea
asigurându-se majoritar din venituri
proprii, prin sistemul de asigurări
sociale de sănătate, precum și, în mai
mică măsură, cu sume de la bugetul
de stat, cu destinație strictă.
Menționez că această unitate
medicală are un profil strategic
deosebit, protejat prin convențiile
internaționale din domeniu! Astfel,
Spitalul Clinic CF Constanța
îndeplinește un rol relevant pentru
Municipiul Constanța, pentru teritoriul
național și, prin extensie, pentru
întreg arealul UE privind tot ceea ce
înseamnă prevenirea și
contracararea, prin controale
medicale de specialitate, a intrării si
propagării pe teritoriul României și al
spațiului UE a unor eventuale
epidemii, inclusiv boli infecțioase și
tropicale aduse, indiferent sub ce
formă, de navele care ancorează în
prima poartă maritimă a României și
cea mai importantă a UE în estul
continentului. Față de importanța unei

asemenea unități medicale și
relevanța problemelor decurgând din
rolul ei strategic național și, aș zice,
european, am luat cunoștință cu
deosebită preocupare de dificultățile
financiare semnificative cu care se
confruntă, în prezent, Spitalul Clinic
CF Constanța, dificultăți care pot
merge până la punerea sub semnul
întrebării a obiectivelor relevante
pentru care a fost creat! Cauzele care
au generat situația actuală a instituției
medicale provin din subfinanțarea
care nu a mai acoperit cheltuielile de
funcționare. Astfel s-a ajuns la
înregistrarea unor datorii către
furnizori, către bugetul de stat și către

salariați. Având în vedere faptul că
spitalele sunt priorități naționale
pentru sistemul de sănătate din
punctul de vedere al finanțării din
fonduri publice a serviciilor medicale,
consider că reglementarea situației
nu poate fi amânată și necesită soluții
imediate. În acest context, vă adresez
rugămintea, stimați membri ai
Guvernului, de a dispune măsurile
care se impun, inclusiv, dacă este
cazul, eventuale ajustări în plan
legislativ sau hotărâri de Guvern
pentru remedierea cât mai rapidă a
situației și prevenirea oricăror sincope
nedorite în funcționarea acestei
instituții medicale emblematice.”

Senatorul Mihu cere
ajutorul Guvernului pentru

Spitalul CF Constanța

Codul Administrativ, adoptat de Guvern prin OUG
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat,

marţi, în şedinţade Guvern, adoptarea,
prin ordonanţă de urgenţă, a Codului
Administrativ. „Adoptăm astăzi (marţi -
n.r.) noul Cod administrativ, un proiect
important pentru modernizarea
administraţiei publice, rezultat al unei
ample consultări cu reprezentanţii
structurilor asociative. Prin acest act
normativ creem un cadru unitar şi punem
într-o formă clară, coerentă, simplificată,
reglementări care se regăsesc acum în 17
acte normative. Prin noile prevederi
instituim mecanisme care să

preîntâmpine blocaje între instituţiile
publice, atât la nivel central, cât şi la nivel
local”, a afirmat Viorica Dăncilă, la
începutul şedinţei de Guvern, de marţi.

„Pentru mai multă eficienţă şi
transparenţă vom stabili o procedură mai
clară şi termene reduse pentru numirea în
funcţie a unui membru al guvernului în
caz de remaniere sau de vacantare a
postului. Situaţia din ultimul an a arătat că
este nevoie de astfel de modificări pentru
a asigura continuitate în toate domeniile
de activitate ale guvernului. Pentru
Administraţia Locală vom reglementa

procedura validării prin hotărârea instanţei
a mandatelor consilierilor locali aleşi şi
vom revizui situaţiile de dizolvare a
Consiliului Local astfel încât să asigurăm
stabilitatea autorităţilor locale”, a
completat premierul.

„După cum ştiţi am adoptat deja
revenirea la alegerea preşedinţilor
Consiliilor Judeţene prin vot uninominal la
fel ca în cazul primarilor, reglementare
care se regăseşte în noul Cod
administrativ. Legitimitatea preşedinţilor
de Consilii Judeţene va creşte întrucât
aceştia vor reprezenta voinţa cetăţenilor

şi nu rezultatul unor negocieri politice. De
asemenea aducem soluţii şi în cadrul
elaborării procedurilor cadru privind
licitaţiile publice, dar şi reglementări în
domeniul proprietăţii publice şi private a
statului sau a unităţilor administrativ
teritoriale. Venim şi cu măsuri privind
profesionalizarea corpului funcţionarilor
publici, care se vor aplica gradual. Toate
aceste modificări sunt menite să
modernizeze administraţia publică, să o
facă mai flexibilă şi să răspundă prompt şi
eficient aşteptărilor cetăţenilor”, a conchis
Dăncilă.

Premierul Viorica Dăncilă a
anunţat, marţi, în debutul şedinţei de
Guvern, că Executivul nu va emite
nicio ordonanţă de urgenţă privind
funcţionarea sistemului judiciar,
declarându-se uimită că acum sunt
cerute măsuri de urgenţă chiar de cei
care cereau interzicerea
ordonanţelor.

“Am observat că în spaţiul public
sunt lansate din nou discuţii despre
modul în care ar trebui să acţioneze
sau nu Guvernul în privinţa sistemului
judiciar. Se recomandă Executivului
să emită de îndată un act normativ

pentru ca, după câteva fraze, în acelaşi
text, să i se spună să nu dea ordonanţe
de urgenţă. Mă uimeşte faptul că cei
care susţineau că nu trebuie să mai fie
adoptate OUG pe Justiţie şi care au
introdus acest aspect în referendumul
din 26 mai sunt cei care acum vor regim
de urgenţă. Noi am înţeles votul de la
referendum şi, aşa cum am spus, vom
respecta opinia cetăţenilor referitoare la
faptul că Guvernul nu trebuie să mai
emită OUG în legătură cu funcţionarea
sistemului judiciar. Prin urmare, Guvernul
nu va emite nicio ordonanţă de urgenţă
legată de funcţionarea justiţiei”, a

declarat Viorica Dăncilă.
Premierul a precizat că orice

modificare legislativă în privinţa
funcţionării sistemului judiciar trebuie să
treacă printr-o dezbatere transparentă,
printr-o consultare amplă a organizaţiilor
profesionale din sistemul judiciar, prin
implicarea Consiliului Superior al
Magistraturii şi consultarea organismelor
internaţionale în domeniu. “În ceea ce
priveşte recomandările organismelor
internaţionale privind funcţionarea
sistemului judiciar din România,
Ministerul Justiţiei va urma întocmai
procedurile existente”, a conchis Dăncilă.

Guvernul nu va emite nicio ordonanţă de urgenţă pe Justiţie

Dăncilă: Cei care cereau interzicerea ordonanțelor de urgență vor acum OUG-uri

Premierul Viorica Dăncilă


